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s lovo s tarostky —

Vážení spoluobčané, všichni jsme se těšili na 
vánoční svátky a příchod nového roku. Svát-
ky utekly jako voda a nový rok je tu. Konečně 
jsme se také dočkali sněhu a hned bylo 
v Opočně tak nějak veseleji. Vždycky říkám, 
že Vánoce by měly být v okamžiku, kdy na-
chumelí přesně podle Ladových obrázků. 

Pak je teprve ta pravá zima. Všichni jsme doufali, že s příchodem 
nového roku se zlepší i situace okolo nás a budeme normálně žít. 
Opak je ale pravdou. 
 Sledujeme celou situaci okolo koronaviru nejen ve světě, ale 
hlavně i u nás. Hejtman Královéhradeckého vyzývá občany ješ-
tě k větší obezřetnosti. Lůžka v nemocnicích jsou plná. Perso-
nál a lékaři jsou unaveni. Chtěla bych vás všechny moc požádat, 
abyste na sebe byli opatrní a dodržovali nařízení, která jsou daná. 
Musím ale říci, na naši obranu, že co se týče nás Opočeňáků, jsme 
velice ukáznění. Při setkání s vámi vidím, že vás celá tato doba 

velice trápí a rádi byste již viděli světlo na konci tunelu. Společ-
ně uděláme vše proto, abychom zase mohli spokojeně dýchat a to 
bez roušek a respirátorů. 
 I letošní Tříkrálová sbírka se nesla v trochu jiném duchu. Jsem 
ale ráda, že i tak máme v Opočně soucítění, že sbírka je pro nás 
pro všechny hodně důležitá. I přes nelehkou dobu máte zájem 
přispět na dobrou věc. 
 Do jara je ještě dlouhá doba. Někteří z vás máte dotazy ohled-
ně odložených koncertů a představení. Nedokážu vám zatím 
odpovědně říci, na jaké další termíny jsou představení i koncerty 
přesunuty, ale včas vás budeme informovat.
 V letošním roce si připomeneme i jedno velké výročí. Uplyne 
150 let od narození Františka Kupky a s tím je spojena hezká řád-
ka akcí, na kterých se podílíme společně s Dobruškou. 
 Snad všechno doženeme, snad bude zase lépe a vše nehezké se 
stane minulostí. Vážení a milí spoluobčané, přeji vám všem v le-
tošním roce hodně zdraví, trochu úsměvu na tváři a vykročení 
tou správnou nohou.  Těším se na brzké setkání s vámi všemi. 
 Šárka Škrabalová, starostka města Opočna

Ke  stromu v poli mezi obchvatem a cyklostezkou na Dobrušku nevede žádná cesta. To by se ale mělo změnit. Počítá se s cestou od remízku 
u cyklostezky, výhledově i směrem od Opočna. Cestu by časem mělo lemovat stromořadí a opraví se křížek u stromu.  foto: Honza Ježdík



zprávy nejen z  radnice —

p o p l at k y  z a  o d pa dy  a  p s y  
m ů ž e t e  u h r a d i t  a ž  d o  k o n c e  z á ř í

Vzhledem v mimořádným opatřením informujeme obča-
ny, že nezaplacení místního poplatku ze psů a poplatku za 
svoz odpadů po stanoveném termínu 31. 5. 2021, nebude 
sankcionováno. Zaplatit uvedené poplatky je možné bez 
jakéhokoliv navýšení až do 30. 9. 2021. 

 V souvislosti s aktuální epidemiologickou situací vás žá-
dáme, abyste se pokud možno vyhnuli osobním návštěvám 
městského úřadu. Upřednostňujte prosím úhradu místních 

poplatků převodem na účet města číslo 19-1242059309/0800. 
Z důvodu jednoznačné identifikace platby je nutné vždy uvést 
variabilní symbol, který najdete na složence. Ta vám bude do-
ručena do schránky v období březen–duben 2021. Vyčkejte 
tedy s úhradou do doby, kdy vám bude složenka doručena. 
Děkujeme. Petra Prátová, referentka 
 hospodářsko–správního a finančního odboru, MěÚ Opočno

p o s u n u t í  t e r m í n ů  d a n ě  
z  n e m o v i t o s t í  a  s i l n i č n í  d a n ě

Ministerstvo financí přistoupilo k prominutí příslušenství 
daně z nemovitých věcí a daně silniční. Fakticky se tím ter-
mín podání daňového přiznání k těmto daním odsouvá pro 
všechny daňové subjekty z 1. února na 1. dubna 2021, a to bez 
rizika sankcí z prodlení. Na 1. dubna 2021 se bez rizika sank-
ce posouvá také povinnost silniční daň uhradit. Splatnost 
daně z nemovitých věcí je standardně až do 1. června 2021.
 Zdroj: www.financnisprava.cz

k r a j  v y h l á s i l  d o d a t e č n o u 
v ý z v u  n a  k o t l í k o v é  d o t a c e

Krajská dotace bude opět sloužit na výměnu kotlů s ručním 
přikládáním první a druhé emisní třídy za kotel na biomasu 
(ruční i automat), plynový kondenzační kotel nebo tepelné 
čerpadlo. Výzva je zveřejněna na webu Královéhradeckého 
kraje na adrese kotliky.kr-kralovehradecky.cz, kde najdete 
všechny potřebné informace. Registrace pořadových čísel 
pro podání žádosti proběhne 24. 2. 2021 od 10 do 13 hodin 
prostřednictvím krajského portálu.   Bc. Jaroslav Koudelka,
 vedoucí oddělení životního prostředí MěÚ Opočno

v  p o d z á m č í  v z n i k l o  n o v é 
s t a n o v i š t ě  k o n t e j n e r ů

Na začátku roku přibylo nové stanoviště kontejnerů na 
tříděný odpad v Podzámčí. Jedná se o kontejnery na papír 
a plasty, které jsou umístěny ve volně přístupném dvoře 
naproti mlékárně, kde vzniklo větší množství bytů. 

Nové stanoviště kontejnerů v Podzámčí.  foto: redakce

Na nejbližší stanoviště kontejnerů u bytového domu čp. 680 
je to pro místní obyvatele daleko a proto se pronajímatel 
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REGISTRACE 
očkování proti covid-19
PRO SENIORY 
NAD 80 LET

Opočno
 pomáhá

Kde se mohu registrovat?

Registrovat se lze na webu registrace.mzcr.cz 
nebo na bezplatné telefonní lince 1221. 
Můžete se také obrátit na svého praktického 
lékaře nebo někoho z vašich blízkých.

Co budu k registraci potřebovat? 
Připravte si rodné číslo, adresu bydliště 
a telefonní číslo. Mějte u sebe mobilní telefon.

Chtěl bych s registrací pomoci.
Nevím si rady.
Pomohou vám pracovníci Městského úřadu Opočno. 
Volejte 724 156 743 nebo 608 989 665.

Nemám se jak dopravit 
do očkovacího centra.
Odvoz je možné objednat u Agentury domácí 
péče Mgr. Zuzany Luňákové České Meziříčí 
na telefonu 730 935 968.



domů dohodl s městem na přidání kontejnerů, které lidem 
poslouží a třídění odpadů v této lokalitě podpoří. V této sou-
vislosti apelujeme na občany, aby využívali kontejnery pouze 
pro uložení odpadů k tomu určených, nádoby nepřeplňovali 
a udržovali v jejich okolí pořádek. Děkujeme. 
 Bc. Jaroslav Koudelka,
 vedoucí oddělení životního prostředí MěÚ Opočno

z t r át y  a  n á l e z y

V podatelně Městského úřadu Opočno jsou uloženy opuštěné 
věci nepatrné hodnoty nalezené v roce 2020. Jedná se o klíče, 
čipy, mobilní telefon, dioptrické brýle, deštníky, peněženku, 
náušnici a letní čepici. Začátkem roku 2021 byl dále nalezen 
klíč s přívěskem. Vlastníci výše uvedených věcí si je mohou 
vyzvednout v podatelně Městského úřadu Opočno na Kup-
kově náměstí. Informace na telefonním čísle 494 669 636. 
 Alena Hrubá, referentka
 hospodářsko–správního a finančního odboru, MěÚ Opočno

p o č a s í  –  p r o s i n e c  2 0 2 0

Průběh počasí v Opočně je sledován automatickou meteo-
rologickou stanicí v areálu Výzkumné stanice pěstování lesů 
(VÚLHM Strnady) s hodinovými termíny zápisu měření. 
Srážky jsou rovněž měřeny klasickým srážkoměrem (poloha 
stanice: nadmořská výška 268 m, SZŠ 50°16'7.558"N, VZD 
16°6'30.534"E).
 V prosinci 2020 byl průměr naměřených teplot vzduchu 2 
m nad terénem 10,1 ºC, což je pro tento měsíc blízko průměru 
(průměr pro období 2001 až 2020). 
Celkový srážkový úhrn v prosinci 2020 činil 18,4 mm a byl 
tak výrazně podprůměrný, pátý nejnižší (průměr zde je 29,3 
mm). 
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Teploty vzduchu 200 cm nad zemí a srážky 
v areálu Výzkumné stanice Opočno v prosinci 2020

Srážky Teploty
den

Hodinový průběh teplot vzduchu a denní úhrny srážek ve sle-
dovaných časových termínech uvádí graf. Z průběhu teplot 
je patrný jejich vzestup v první třetině měsíce až na 10,7 ºC 
a nejvyšší teplota 11,2 ºC byla naměřena 24. prosince. Nej-
nižší teploty pak byly zaznamenány 2. prosince (-5,3 ºC) a 31. 
prosince (-5,1 ºC). Nejvíce srážek spadlo 23. prosince, a to 
6,6 mm. Ing. Vratislav Balcar, CSc.
 Výzkumný ústav lesního hospodářství a myslivosti, v. v. i., 
 Výzkumná stanice Opočno

z u b n í  p o h otovo s t  –  Ún o r  2 0 21

ordinační hodiny: sobota, neděle, svátek 8:00–13:00

30. 1. MDDr. Havlíček Ondřej
Kvasiny 145, 771 155 445

31. 1. MUDr. Hrbáčová Eva
Na Trávníku 1232, Rychnov nad Kněžnou, 494 532 330

6. 2. MDDr. Chládek Tomáš
Kvasiny 145, 771 155 445

7. 2. MDDr. Rýdlová Zuzana
Tyršova 515, Opočno, 777 667 353

13. 2. MUDr. Loukota Jan
Komenského 127, Opočno, 494 621 665

14. 2. MDDr. Machková Terezie
Jana Pitry 448, Opočno, 731 980 112

20. 2. MUDr. Malátková Ludmila
poliklinika Rychnov nad Kněžnou, 494 515 696

21. 2. MDDr. Matoušková Lucie
Kvasinská 129, Solnice, 602 152 873

27. 2. MUDr. Miřejovská Dagmar
Třebízského 799, Kostelec nad Orlicí, 494 323 152

28. 2. MDDr. Motyčka Martin
Komenského 44, Rychnov nad Kněžnou, 775 224 093

Aktualizovaný rozpis naleznete na úřední desce Městského 
úřadu Opočno a na www.opocno.cz.

z jednání  rady —

Rada města č. 55/2021 (výběr)

 − Rada města Opočno rozhodla o prominutí dluhu na nájem-
ném panu Robertu Eliášovi, Šafaříková 551/8, 500 02 Hradec 
Králové, IČO: 72969091, za pronájem kavárny v Kodymově 
národním domě, a to za období nouzového stavu, tj. od 1. 10. 
2020 do 31. 12. 2020 v celkové výši 7.270 Kč.

 − Rada města Opočno souhlasí s podáním žádosti o dotaci na 
výkon sociální práce na rok 2021.

 − Rada města Opočno rozhodla zveřejnit záměr na pronájem 
nebytového prostoru – ordinace místnost č. 15, vstup do or-
dinace místnost č. 16, šatna pro personál místnost č. 14, spolu 
se společnými prostory v I. NP budovy čp. 635, která je sou-
částí pozemku parc. č. 454/2 v obci Opočno, katastr. území 
Opočno pod Orlickými horami.

 − Rada města Opočno schvaluje podání žádosti o individuální 
dotaci na výstavbu kabelové trafostanice pro zimní stadion. 
O dotaci bude požádán Královéhradecký kraj.

 − Rada města Opočno podporuje výstavbu nové kabelové trafo-
stanice, která by měla mj. zajistit připojení zimního stadionu 
v režimu velkoodběru el. energie. Zároveň bude sloužit nová 
TS pro napojení maloodběratelů v této lokalitě. Konečné roz-
hodnutí o této investici bude na Zastupitelstvu města s tím, že 
rada města tuto investici doporučuje.

 − Rada města Opočno souhlasí s provedením stavební úpravy 
na bytovém domě čp. 529, Družstevní ul., Opočno, spočívající 
v zateplení sklepních prostor minerální izolační vatou. Sta-
vební úprava bude provedena v souladu s vydaným stavebním 
povolením a hrazena z příspěvku na správu domu a pozemku.

 − Rada města Opočno souhlasí s tím, aby Základní škola Opoč-
no podala žádost o dotaci a případně následně realizovala pro-
jekt „Základní škola, okres Rychnov nad Kněžnou – moder-
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nizace vybavení a zajištění vnitřní konektivity školy“. O dotaci 
bude žádáno prostřednictvím MAS Pohoda venkova.

 − Rada města Opočno schvaluje uzavření Nájemní smlouvy na 
reklamní plochu – velkoplošný billboard stojící na pozemku 
parc. č. 1183 u budovy čp. 221 v obci Opočno s Podzámčí Tra-
ding s.r.o., Podzámčí 383, Opočno, IČO: 25265563.

 − Rada města Opočno rozhodla o připojení se k akci „Vlajka 
pro Tibet“. Proto bude na budově radnice vyvěšena dne 10. 3. 
2021 tibetská vlajka.

 − Rada města Opočno souhlasí s předáním zakoupeného gas-
tro nábytku a vybavení (2 ks myček nádobí, 1 ks mycího stolu 
a 1 ks spojovacího prvku myček) do užívání své příspěvkové 
organizaci, Základní škole, Nádražní 313, 517 73 Opočno, 
IČO: 75015013. O předání a převzetí bude sepsán předávací 
protokol. Mgr. Renáta Černá, tajemnice MěÚ Opočno
 kompletní výpisy usnesení naleznete na www.opocno.cz

 
společenská  kronika  —

v ý z n a m n é  j u b i l e u m  o s l a v i l i

Václava Vyskočilová 20. 1. 1941
 Srdečně gratulujeme!

z  opočenských škol  —

z a č á t e k  n o v é h o  r o k u  
v  z á k l a d n í  š k o l e  o p o č n o

Ohlédnutí za obdobím adventu ve školní družině
Předvánoční období bylo ve školní družině ve znamení pří-
prav. Všechny děti se těšily na Ježíška a aby si čekání ukrátily, 
probíhala na prvním stupni výtvarná soutěž „Kouzlo Vánoc“. 
Mile nás překvapil počet účastníků. A na konec vyhráli všich-
ni a odnesli si malý dáreček. Překrásné výkresy zdobí školní 
jídelnu. Děti nezapomněly ani na ostatní a společně s vycho-
vatelkami napekly perníčky, cukroví, vyrobily svícínky a tím 
udělaly radost obyvatelům a zaměstnancům Jitřenky. I na 
děti samotné Ježíšek myslel. Přinesl do každého oddělení 
spousty nových hraček a her. Moc děkujeme.

Jaký byl měsíc prosinec ve třídě 2.A
Měsíc prosinec byl ve znamení návratu dětí do školy po dis-
tanční výuce. V první řadě bychom chtěli poděkovat rodičům 
za spolupráci, trpělivost, ochotu a čas, který věnovali svým 
dětem při učení. Žáci nastoupili do školy s velkou radostí. 
Nejvíce se těšili na své spolužáky nebo paní učitelky a zapo-
jili se do výuky velmi dobře. Byli vděční za to, že se mohou 
osobně setkávat a učit se novým znalostem.
 Přes veškerá opatření jsme si adventní čas ve škole užili. 
Zažili jsme čertí projekt, tvořili jsme vánoční potěšení pro ro-
diče i pro obyvatele domova Jitřenka, vypravili se za betlémy 
městem Opočnem, a především jsme byli společně ve škole.
Největší událostí ve 2. A byla realizace pohádky O Koblíž-
kovi. Žáci tak podpořili svou tvořivost, učili se dramatiza-
ci, nacházeli v sobě originalitu, uměli se zapojit a radovali 
se ze společného úspěchu. Všechny žáky moc chválíme za 
skvělé zpracování pohádky, snahu a chuť učit se novým do-
vednostem. Velké poděkování patří paní Boženě Tymichové, 
která děti trpělivě vedla při nácviku pohádky a obohatila nás 
všechny svými zkušenostmi. 
Mnoho zdraví, klidu a radosti v roce 2021 přejí žáci třídy 2. A

Pohádka O Koblížkovi v podání 2.A. 

Distanční výuka pohledem maminky chlapců 3.B a 5.A
 Myslím, že bychom neměli děti podceňovat. Nemám ráda 
zprávy typu, že děti z distančního vzdělávání zanedbají tolik 
učiva, že to nebude možné dohnat a vyroste z nich nedovzdě-
laná generace. Myslím, že by naopak toto vybočení z určitého 
komfortu mohlo být pro děti i školou života, novou zkušenos-
tí a taky informací, že vzdělávání nemusí probíhat přímo ve 
škole. Vzdělávat se můžeme mnoha způsoby a lze říci v ja-
kémkoliv prostředí. 
 Pro mé děti přinesla distanční výuka více osobní zodpo-
vědnosti, dohlížím na ně, jsem s nimi doma, snažím se ohlí-
dat úkoly a přípravu, ale samy se mnohem aktivněji zapojují. 
Myslím, že je distanční výuka pojata velmi rozumně, děti 
mají dvě hodiny denně online výuku, která je doplněná samo-
statnou prací a studiem. Osobně by mi delší doba strávená 
před počítačem vadila.
 Oba chlapci oceňují časovou neomezenost práce (mimo 
online hodiny), úsporu času spojenou s každodenním dojíž-
děním, čas strávený společně s rodinou, online výuka je baví, 
mají více osobního volna. Vadí jim technické problémy s při-
pojením, chybí setkávání s kamarády, kontakt s paní učitel-
kou a společné procvičování učiva ve škole. 
 Myslím si však, že generace našich předků prošla mnohem 
náročnějšími životními zkouškami a doufám, že i nás a naše 
děti tato doba spíše posílí. Uvědomíme si křehkost dnešní 
doby a životního standardu, důležitost rodinných vztahů, so-
lidarity a zodpovědnosti. 

Školní kolo dějepisné olympiády
Začátkem prosince proběhlo školní kolo dějepisné olympiá-
dy. Tato soutěž je tradičně určena pro žáky 8. a 9. ročníku. Te-
matické zaměření letošního ročníku je „Labyrintem barok-
ního světa“. Zadání všech soutěžních kol připravuje Národní 
pedagogický institut a vždy se snaží spojit téma s některým 
významným výročím. Tentokrát to bylo 350. výročí úmrtí 
učitele národů – Jana Amose Komenského.
 Přestože v organizaci soutěže se informace stále měnily, 
našli se zájemci o historii, kteří se do soutěže přihlásili. Nej-
lépe si vedl Josef Souček z 9.A, který získal z celkového počtu 
60 bodů 52,5. K postupu do okresního kola je dále navrže-
na Nicol Kujalová. Vzhledem k současné epidemické situaci 
proběhne okresní kolo v lednu online. Oběma našim soutěží-
cím přejeme hodně úspěchů.

Žákovská knihovna a učebna reedukace
Během prosince 2020 probíhala na budově ZŠ Opočno, Trč-
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kovo náměstí číslo 11, rekonstrukce školní knihovny. Na 
základě zpracované vizualizace v několika návrzích vznikla 
optimální varianta pro řešení prostoru. Nabídla se možnost 
spojit školní knihovnu s učebnou reedukace, která je určena 
pro žáky se specifickými poruchami učení. 
 Knihovnu očekávají nové barevné podsedáky a pro snad-
nou manipulaci stolky s moderním designem.

Žákovská knihovna a učebna reedukace.  foto: 2x archiv školy

 Velmi pozitivní je skutečnost, že školní knihovnu mohou 
využívat nejen žáci 1. stupně, ale nově i děti ze školní družiny 
k půjčování knížek, rozvoji čtenářství během výuky a k reali-
zaci čtenářské dílny přímo v prostoru knihovny.

Roušky pro základní školu
V této podivné době se nedílnou součástí našich životů stal 
kousek látky, který jsme před rokem vídávali u turistů z asij-
ských zemí a přiznejme si, že mnohým z nás připadal – řek-
něme zvláštní. Část obličeje si zakrývali i členové fotbalových 
rowdies, případně protestující proti čemukoliv, a to za účelem 
obtížnější identifikace. Nezbytným ochranným prostředkem je 
rouška v lékařském prostředí a možná bychom našli i jiná vy-
užití. Například filtry a masky v průmyslových odvětvích, atd.
 Nikdo z nás si asi nedovedl představit, že se ten malý kou-
sek látky stane zcela běžným v našich šatnících. Na jaře byla 
rouška nutným módním doplňkem všude a všech. S nadsáz-
kou řečeno, nebyla zapotřebí pouze jako doplněk dámské 
noční košile nebo pánského pyžama. Stala se nezbytně nut-
nou vstupenkou do venkovního prostoru za dveřmi našich 
bytů nebo domů.
 I v současné době se bez roušky, ústenky, šály, nákrčníku – 
prostě čehokoliv, co nám zakrývá ústa a je jedním z prostřed-
ků k dodržování opatření RRR (rouška, ruce, rozestupy), 
neobejdou ani žáci naší školy. Rouška se stala povinnou pro 
vstup do prostor školy, ale také povinnou v průběhu vyučová-
ní a přestávek. Platí tedy – pokud nejíš, nebo nepiješ, musíš 
mít ústa zakrytá rouškou.
 V čase adventu, kdy do školních lavic usedali pouze žáci 
prvního stupně a devátých ročníků, ostatní žáci měli střída-
vou prezenční a distanční výuku, bylo prvořadé zajistit pro-
voz školy, školní družiny a školní jídelny tak, abychom dostá-
li všem vládním nařízením a pokynům ministerstva školství 
a ministerstva zdravotnictví. Moc času na přemýšlení o vá-
nočních dárcích pro naše blízké nezbývalo. 
 O to více jsme byli mile překvapeni nabídkou roušek za dese-
titisíce korun, která byla v našich očích vánočním dárkem pro 
školu. Společnost BATIST Medical a.s. Červený Kostelec daro-
vala škole 1 000 kusů nanoroušek a společnost Královéhradec-

ká lékárna a.s. 500 kusů látkových roušek s kapsou na vložení 
filtru s ionty stříbra. Je příjemné být obdarován a ještě příjem-
nější je pocit, že na vás někdo myslí. Oběma společnostem patří 
náš vřelý dík. Za kolektiv zaměstnanců ZŠ Opočno
 Mgr. Eva Alexanderová

z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

k n i h a  p r o  t e n t o  m ě s í c

Frederick Forsyth – Liška
Nejnovější hit od legendy špionážní prózy 
Fredericka Forsytha a důkaz, že ani po le-
tech neztratil nic ze svého spisovatelského 
umu! Bývalého britského tajného agenta 
Adriana Westona vzbudí uprostřed noci te-
lefonát ministerské předsedkyně. Její sdělení 
je šokující: do počítačových databází Penta-
gonu, americké Národní bezpečnostní agen-

tury a CIA se dostal hacker. Zdánlivě neproniknutelné firewally 
překonal neznámý nepřítel nazvaný „Liška“. Ještě překvapivější 
je zjištění, že pachatelem je britský mladík Luke Jennings. Ten 
nic konkrétního nesleduje, nemá žádná tajemství, jen nesmírně 
brilantní mozek. Zdá se, že vydání do Spojených států ho nemi-
ne – dokud Weston nedostane jiný nápad: Jestliže Luke dokáže 
tohle udělat nám, co může udělat našim nepřátelům? 

k n i ž n í  n o v i n k y

Oddělení pro dospělé
– Danielle Steele: Čas předminulý. Román pro ženy.
– Victoria Jenkins: Dívky ve vodě. Detektivní román.
– Ellis Peters: Splátka růží. Historická detektivka.
– Patrick Taylor: Doktore, ne tak zhurta. Humoristický román.
– Jana Benková: Štěstí. Román pro ženy.
– Markéta Harasimová: Klinická smrt. 
  Psychologický thriller.
– Ludmila Vaňková: Čas růží. Historický román.
– Elizabeth Lowell: Dokonalý tah. Román pro ženy.
– Ladislav Miček: Světem českých rybníků
  Populárně-naučná publikace.
– Martin Poláček: Peče celá země. Kuchařka.

Oddělení pro děti
– Max Walther: Dinosauři – velká knížka pro malé vypravěče
  Pro nejmenší.
– Zuzana Pospíšilová: Hádám, hádáš, hádáme
 Hádanky a říkadla pro předškoláky.
– Sandra Dražilová Zlámalová: Neplechy čerta Zbrklíka
  Pohádka
– Petr Šulc: Pejsek Tom a jak to začalo. O zvířátkách.
– Ulf Stark: Šílenci a suchaři. Ze života dětí.
– Roberto Santiago: Fotbaláci. Záhada jestřábího oka
  Dobrodružné příběhy.
– Anna Ruheová: Voňavá lékárna. Fantasy příběh.
– Katherine Halligan, Sarah Walsh: Příběhy pro holky, 
  které se nebojí být výjimečné. Příběhy slavných žen.
– Katie Daynes, Russell Tate: Jak to funguje v přírodě
– Sabina Radeva: O vzniku druhů – Darwinova teorie
 Kompletní přehled nových knih naleznete na stránkách 
 knihovny v sekci On-line katalog, v pravém menu Novinky.

ročník XXIV. (XXXI.) — číslo 2 | strana 5



p r o v o z  k n i h o v n y  v  Ú n o r u

Milí čtenáři, v únoru se provoz knihovny bude řídit podle 
aktuálního nařízení vlády. V 5. stupni PES je možný pouze 
bezkontaktní výdej předem objednaných knih. Ve 4. stupni 
PES je možný provoz přes výdejní okénko. Pokud si chcete 
vypůjčit nějaké knihy, kontaktujte nás prosím předem na e-
-mailu knihovna@opocno.cz, telefonicky na 774 446 163 
nebo si objednávejte knihy přes on-line katalog.  
 Radka Mecnerová

sociální  s lužby města —

o h l é d n u t í  z a  r o k e m  2 0 2 0 
v  j i t ř e n c e

Loňský rok začal pěkně. V lednu jsme oslavili společně naro-
zeniny devadesátníků, v únoru uspořádali úžasný masopust 
s živou hudbou, vařeným ovarem, nechybělo ani kulturní vy-
stoupení v režii našich zaměstnanců a klientů. Pozvaní hosté 
se dobře bavili. To byl konec „normálních“ časů.
 V březnu se objevil covid. Pro nás to znamenalo zcela jiný 
styl práce. Museli jsme vyčlenit desetiprocentní kapacitu lů-
žek pro nakažené klienty. Nebylo vůbec jednoduché tomuto 
nařízení v našich prostorách vyhovět. Poradili jsme si a kapa-
citu vytvořili. Nyní máme méně jednolůžkových pokojů, přišli 
jsme o prostory v přízemí, kde jsme pořádali kulturní akce. 
 Ze začátku jsme používali látkové roušky, chtěla bych po-
děkovat všem dobrovolníkům, kteří je šili a do domova nám 
je vozili. Potom jsme obdrželi zásoby z hmotných rezerv. 
Díky prozíravosti ředitelky Mgr. Kamily Vilímkové jsme 
také včas nakoupili respirátory, rukavice, dezinfekci a další 
zdravotnické potřeby. Pro naše klienty to bylo složité období, 
první nouzový stav spojený s jejich izolací na pokojích, záka-
zy návštěv a vycházení ven. Personál viděli od března pouze 
v rouškách.
 Přes léto se situace trochu zmírnila, klienti mohli spo-
lečně stolovat, směli na zahradu domova, návštěvy příbuz-
ných za dodržování určitých pravidel probíhaly převážně 
venku na zahradě, do budovy jsme pouštěli pouze návštěvy  
k ležícím klientům.
 Díky rouškám a dalším přísným opatřením, které personál 
neustále dodržoval, jsme se nákaze ubránili až do srpna, kdy 
nám přivezli klienta nakaženého z nemocnice. Tehdy začala 
1 karanténa, v největších srpnových vedrech pracoval perso-
nál v ochranných oblecích, ale nákaza se naštěstí nerozšířila. 
V září jsme se vzpamatovali, na začátku listopadu další ka-
ranténa, opět přivezená klientem ze zdravotnického zařízení. 
Tehdy se nakazil i personál, který s klienty jezdil jako dopro-
vod po vyšetřeních. Ke konci listopadu jsme se opět vrátili po 
karanténě do volnějšího režimu, kdy mohou klienti společně 
stolovat, personál používá pouze respirátory bez nutnosti 
kompletního ochranného oblečení.
 Adventní čas jsme rozhodně netrávili zpěvem koled, 
kulturními zážitky a pečením cukroví jako jindy. V pro-
sinci přibylo povinné testování příbuzných klientů, jejich 
rezervace návštěv tak, abychom našim klientů umožnili 
co největší styk s rodinami. Byli jsme si vědomi, že Vánoce 
v roce 2020 nebudou zcela normální a přívětivé vůči našim 
klientům a jejich rodinám. Paní ředitelka Mgr. Kamila Vi-
límková krásným dopisem oslovila sousedy, přátele, známé 
a bývalé spolupracovníky našich klientů, kde je poprosila 

o zaslání přáníček, osobní dopisů, případně maličkých dár-
ků. A jak to dopadlo?
 Zapojili se nejen jednotlivci, ale i školy, školky, pracovní 
kolektivy a zájmové skupiny. Celý adventní čas nám pro kli-
enty a i personál předávali drobné i větší dárky, krabice s cuk-
rovím a moře nádherných od srdce psaných přáníček a osob-
ních dopisů.

Vánoce v Jitřence.  foto: archiv Jitřenky

 Vánoční besídku jsme uskutečnili pro klienty 23. prosince. 
Předávání dárků nám trvalo celý den, ale radost a úžas v očích 
klientů stál za obětavost všech dárců, za všechnu práci a ná-
mahu kolem příprav besídky. Dovolím si uveřejnit jména všech 
dárců a za nás personál a za naše klienty moc a moc děkujeme. 
Fotografie z vánočního domova najdete na našem facebooku.

Dobří andělé pro Jitřenku
Jednotlivci a rodiny: Lída Preclíková z Přepych, Joska Šefc – 
soused od vedle Jitřenky, manželé Jiřina a Jaroslav Brennerovi 
z Hradce Králové, Kamila Nývltová z Náchoda, Lucka Brenne-
rová z Týniště, paní Kuncová z Opočna, paní Pochobradská 
z Dobrušky, manželé Krunčíkovi z Čánky, paní Nárovcová 
z Opočna, paní Valentová z Opočna, paní Petrová, paní Čer-
ná – tajemnice MěÚ Opočno, paní Stojanová z Opočna, paní 
Endtová z Opočna, paní Škrabalová – starostka Opočna, Saša 
Dvořáková z Českého Meziříčí, slečna Petra Czubová s babič-
kou, paní Jana Pařízková, K. Svobodová z Dobrušky, rodina 
Linhartova z Nového Hrádku , paní Petrová, manželé Mottlovi 
z Opočna, Zdenek F., Václav S., K. Vošlajerová, Honza R., ro-
diny Štěpánových z Dobrušky, M. Petrová z Dobrušky, manželé 
Fillovi a Brandejsovi z Opočna, manželé Tůmovi, Jana Buriáno-
vá z Opočna, rodina Gelíkova, pan Vondřejc z Opočna, Jelenovi 
z Hradecké ulice v Opočně, manželé Fišerovi z Trutnova, Radka 
a Milan Zelení, Terezka Blažková z Dobrého, Tobiškovi z Kvasin, 
Naďa Pochobradská, Jitka Martincová s dcerkami z Dobrušky, 
Filip Foltán – opočenský farář, paní Kňourková ze Semechnic.
Firmy, spolky a pracovní kolektivy: Renáta Kupková – cukrářka 
z Čánky, Andrea a Martin Fikejzovi z Dobrušky – dovoz potra-
vin z Německa, J. Tošovský – firma Morčinko z Opočna, Pavla 
Fillová – kadeřnice, paní Jelínková – Studio zdraví a krásy Perla 
z Opočna, Lukáš Mazač – Primátor Náchod, Nadace Krása po-
moci – Táňa Kuchařová, Kolektiv žen z DUA, Svaz tělesně po-
stižených z Opočna + Veselá kopa, paní Komárková, paní Vula-
sová, Saša Dvořáková, paní Matysová, Senioři Opočno, Jednota 
bratrská z Bystrého, paní Švábová a kolektiv ze správy majetku 
MěÚ Dobruška, sociální odbor MěÚ Dobruška, živnostenský 
úřad Dobruška – paní Ehlová, běžecký klub Běhny z Pardubic – 
Markéta Podlasová, MAS POHODA VENKOVA – paní Cejna-
rová, Prázová, Malí skauti Meďátka Dobruška, Skauti Opočno, 
kolektiv MěÚ Opočno, Město Dobruška.
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Školy, školky a družiny: Gymnázium Dobruška – obří Ježíšek
Základní školy: Bílý Újezd, Ohnišov, Opočno, Dobré, ZŠ Opo-
čenská z Dobrušky, ZŠ Františka Kupky z Dobrušky, Deštné 
paní Pacholíková, Speciální škola u parku z Dobrušky, družina 
Opočno, Nový Hrádek, 1. třída ZŠ České Meziříčí, ZUŠ Opočno. 
Mateřské školy: Trivium z Bystrého, Horní školka Laichterova 
z Dobrušky, Pohoří, Opočno, Houdkovice, Val

A co na závěr? Děkujeme všem, kteří nás po celý rok pod-
porovali, zejména našemu zřizovateli městu Opočno, paní 
starostce, která personálu několikrát přinesla medovník na 
nervy, příbuzným našich klientů, kteří chápali složitost naší 
situace a pomáhali nám s dodržováním nastavených pravidel 
při návštěvách a dalším našim podporovatelům. 
 Také děkujeme Technickým službám města Opočna, které 
s námi po celý rok rychle řeší různé opravy. Všem přejeme v no-
vém roce jen to nejlepší, hlavně zdraví, štěstí, spokojenost a hlav-
ně co nejrychlejší návrat k normálnímu způsobu života.  
 Sociální služby města Opočna

z opočenského zámku —

o h l é d n u t í  z a  s e z ó n o u  2 0 2 0

I přes nepřízeň, kterou nám připravila epidemie covidu, byla 
návštěvnost zámku v roce 2020 enormní. Zámek navštívilo 
59.587 návštěvníků! 

 foto: archiv Státního zámku Opočno

 Kvůli opatřením přišli návštěvníci o velikonoční výzdobu 
interiérů, museli jsme přesunout prohlídky běžně nepřístup-
ných prostor a děti přišly o hrané pohádky v zámeckých kom-
natách. Vynahradit si to ale mohli návštěvou výstavy strašidel. 
 Při Svátcích růží a nočních prohlídkách si poprvé návštěv-
níci prošli interiéry sami pouze za dohledu kustodů. O Hrado-
zámecké noci se na nádvoří promítal film Smrt talentovaného 
ševce, který byl natáčen u nás v Opočně. Prohlídky zbrojnic 
zpestřila výstava „Lovecké tesáky z opočenských depozitářů“. 
Uskutečnily se také prohlídky zámeckého depozitáře zbraní 
s odborným výkladem.
 Na akcích agentury Kultura pod hvězdami jsme přivíta-
li herce Boba Klepla, Karla Rodena, Janu Krausovou a další. 
Nádvoří hostilo také dvě výstavy. První připomněla osobnost 
Mons. Karla Otčenáška, druhá Albrechta z Valdštejna. Navští-
vili nás šermíři s představením pro děti. V obrazárně proběhly 
koncerty v rámci Festivalu Františka Kupky. 
 V roce 2020 jsme si připomínali 200 let od založení zámec-
kého parku. Jeden víkend si zájemci mohli projít park s den-
drologickým výkladem nebo se projet v kočáře taženém koň-
mi. Celkově kulturní akce navštívilo přes 13.000 lidí.

 Za zmínku jistě stojí také letošní setkání sokolníků. I přes vý-
razné restrikce se jich do Opočna sjela téměř stovka.
 V parku bylo dokončeno odbahnění rybníků. Opravila se 
hráz horního rybníka a mostek pod dolním rybníkem. Pro-
běhlo kácení kůrovcem napadených stromů a výsadba stromů 
nových. Odstranili se nálety a břečťan u schodiště na nádvoří 
a ve svahu u hladomorny. Na nádvoří byla dokončena rekon-
strukce travnatých ploch okolo soch jelenů a výsadba buxusů 
a tisů do tvarů dle fotografií z počátku 20. století.
 Opravená zeď na Kupkově náměstí byla doplněna drenáží 
a dostala nový nátěr. Na zdi v Zámecké ulici došlo k výměně 
prejzového záklopu (stříšky).
 Proběhl velký úklid dvora vedle jízdárny, odstranění pře-
rostlého břečťanu z fasády jízdárny. Uklidil se palmový skle-
ník a byly vysazeny nové rostliny. Po letech došlo i na vyčištění 
luceren, které osvětlují arkády.
 Děkujeme všem, kteří nás během roku obdarovali rostlina-
mi, nábytkem, fotografiemi či látkami k zakrývání nábytku 
v expozicích. A také všem dobrovolníkům, kteří nám s elánem 
přišli pomoci uklidit park a vysadit nové stromy.
 Podrobný přehled aktivit v roce 2020 najdete na našem 
webu zamek-opocno.cz v záložce Zprávy. 
 Těšíme se na novou sezónu s vámi. Andrea Seidelová, DiS.

kultura  —

F o t o g r a F i c k á  s o u t ě ž  – 
o p o č e ň á c i  F o t í  o p o č n o

Máte doma v archivu aktuální fotku nějakého opočenského zá-
koutí, na kterou jste hrdí? Anebo v této zvláštní době chodíte po 
Opočně a najednou si všímáte detailů, které jste dříve jenom bez-
myšlenkovitě míjeli? Proč tu krásu neukázat i ostatním?
 Na internetu se pravidelně objevuje spousta fotek Opočna, 
ale byla by velká škoda, aby zapadly pouze v historii sociálních 
sítí. Proto jsme se rozhodli vyhlásit soutěž, které se může zú-
častnit každý amatérský fotograf z Opočna a okolí s maximálně 
třemi fotografiemi.
 Patronem soutěže je opočenský fotograf Honza Ježdík, kte-
rý nám pomůže s výběrem nejpovedenějších záběrů, jež budou 
následně oceněny a vystaveny v informačním centru. A aby byla 
soutěž ještě o něco zajímavější, tak všechny došlé fotografie zve-
řejníme na facebookovém profilu města, kde budete moci od 19. 
do 21. února hlasovat prostřednictvím lajků, kterou fotografii 
uveřejníme na titulní stránce březnových Opočenských novin.
 Soutěžní fotografie můžete posílat na e-mail infocentrum@
opocno.cz (případně na Messenger Město Opočno) do 18. úno-
ra 2021. Těšíme se na vaše příspěvky a doufáme, že vás inspirují 
k návštěvě krásných míst, kterých v Opočně máme nespočet.
 Mgr. Jana Dvořáková, Informační centrum Opočno

s o u t ě ž  t ř i  k l í č e  k  p o z n á n í  m ě s t

Cestujete rádi po našich městech 
a máte rádi hádanky? Zkuste se za-
pojit do zábavné on-line hry Tři klíče 

k poznání měst. Principem soutěže je najít pomocí fotografie 
radnice, znaku města a umístění na slepé mapě konkrétní 
město. Všechny informace a registraci do soutěže najdete na 
webu www.historickasidla.cz.
 Mgr. Jana Dvořáková, Informační centrum Opočno
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z  hi s tor ie  —

— o p o č n o  v  p r o m ě n á c h — 
roz šíření  š ko ly  –  no  to  byl a  Fuš k a!

Škola čp. 4 byla postavena v roce 1864. Kolik měla tříd? Od-
pověď jsem našla v kronice školy. Původně byla dvoutřídní, 
ve školním roce 1870–1871 se rozšířila na třítřídní. Další na-
výšení se uvádí v roce 1884–1885, a to na školu pětitřídní (na 
základě povolení zemské školní rady). Na tolik dětí však už 
škola nestačila. Pro 5. třídu byla narychlo pronajata místnost 
v domě pana Kašpara (čp. 15) a zastupitelé s místní školní 
radou začali přemýšlet o rozšíření školy. Neměli to vůbec jed-
noduché, protože rozšíření do délky se zdálo nemožné. Dů-
vodem byla neochota majitelky sousedního domku. 

„Ne a ne,“ říká paní Fišerová
Úryvek ze zápisu ředitele školy J. V. Dlouhého ve školní kro-
nice (duben 1884): „…Když se nyní o přístavbu školy mělo 
jednati, nabídl jsem se, že s pí. Fišerovou promluvím, aby do-
mek prodala; nebydlí v něm, musí jej stále opravovat a jak mi 
sama pravila, nese jí ročně sotva 30 zl. Byl jsem zplnomoc-
něn, abych jí až 4000 zl., jež jí obec byla ochotna za něj dáti, 
nabídnout, což jsem též učinil, ale všechny možné důvody 
a přimlouvání byly marny; odpověděla, že domek do smrti 
její za žádnou cenu neprodá.“

Bude se přistavovat do výšky?
Zdálo se, že nic jiného nezbývá. Plány stavby druhého patra 
byly schváleny okresní školní radou s výhradou, že přednost 
má rozšíření do délky, pokud to bude jen trochu možné. Sta-
novisko paní Fišerové již známe, přes další a další prosby si 
vedla stále svou. Dne 15. června 1885 se začalo s přípravami 
pro stavbu druhého patra. Nejprve se kopaly sloupy k lešení. 
Kronika školy píše, že v den, kdy byly skoro všechny postave-
ny, přišel přípis z okresní školní rady. Práce byly zastaveny, 
protože dle přípisu „… ačkoliv že nyní majitelka sousedního 
pozemku prodej ku stavbě odpírá, tak přece ještě není vylou-
čeno, že by potřebný pozemek později koupiti se nemohl.“

Konec dobrý – všechno dobré
My už víme, jak to dopadlo. Nakonec se přece jen přistavova-
lo do délky, ale jednání s paní Fišerovou se táhla ještě něko-
lik let. Kronika města uvádí: „Když konečně po kolikaletých 
průtazích přístavba do délky byla přijata a potřebný pozemek 
pro ni od Anny Fišerové, industriální učitelky koupen, začalo 
se v r. 1889 stavěti a stavba byla do září 1889 ukončena. Pří-
stavba školy obecné byla dne 19. září 1889 kolaudována.

Příběh školy čp. 4 jsem doplnila dvěma snímky. Na prvním je 
obrázek školy před přístavbou, který jsme získali z rychnovské-
ho archivu. Ale co ten druhý? Hádáte určitě dobře – takhle by 
vypadala škola čp. 4, pokud by se stavělo do výšky. Takto jej pro 
nás připravil Ing. arch. Tomáš Harom, náš městský architekt. 
Díky němu si můžeme daleko lépe představit, jak by škola vy-
padala, kdyby si paní Fišerová nakonec přece jen nedala říct.
 Dana Marková

k d e  s e  v š u d e  n a  o p o č n ě  
l y ž o v a l o ?

Nebudete věřit, ale na mnoha místech. Všude tam, kde byl něja-
ký kopeček. Já jsem nejvíc lyžoval na pivovarském kopečku pod 
soudem. Měli jsme tam dokonce i malý skákací můstek, a když 
byl velký mráz, tak nám sousedé polili vodou cestu od Mare-
lova domu až k hospodě Na Vyhlídce a jezdili jsme až tam. Na 
kopečku bylo vždycky rušno, protože byl v blízkosti dvou škol 
a okresního sirotčince. Mívali jsme tam často diváky, kteří nám 
fandili nebo radili, jak máme jezdit. Konali jsme tam i různé zá-
vody, které často inspiroval doktor Kochlöfl, skvělý lyžař, který 
tady byl předsedou okresního soudu. Nesmírně ho bavilo, jak 
na kopečku lyžujeme a stále nás „hecoval“ a provokoval k lep-
ším výkonům. Nutno podotknout, že on sám dokázal předvá-
dět na lyžích neuvěřitelné kousky, když ho jeho kamarád, pan 
Felix, zavěšeného na laně tahal svým sportovním autem. Dr. 
Kochlöfl byl naším prvním instruktorem v lyžování.
 Větší a sráznější kopeček byl u Pavlíkova mlýna. Tam byla 
největší frekvence. Chodilo se taky na „Hliňák“, nebo na „Sta-
rák“. Ten byl ale velmi nebezpečný, protože jeho konec ústil 
do frekventované silnice. Někdo zdatnější se občas vydal až za 
rybník Broumar na západní svah Chlumu, nebo na „Dubinu“. 
Tam byly docela pěkné svahy, ale překážely stromy. Podobně 
jako v zámecké oboře v místě, které se jmenovalo „ U sedmi 
dubů“. To byl vůbec nejkrásnější svah v Opočně, ale bohužel 
zase se stromy. Tuto příkrou stráň si mohl dovolit zdolat jenom 
velmi dobrý a zkušený lyžař. 
 Nikdo to nezorganizoval a najednou vznikla ve skautu ly-
žařská parta. Bylo nás asi deset a vždycky jsme lyžovali všichni 
společně. Oblíbili jsme si jedno místo v oboře a to byla Malá 
hvězda. Je to dlouhá stráň namířená na sever proti zámku. Vy-
hovovala nám velice vhodným svahem, který končil rovinou. 
Mohli jsme tam uskutečnit různé způsoby lyžování, zejména 
slalom. Často nás naše hrátky hodně unavily, protože ten dlou-
hý svah každý z nás musel opakovaně nahoru vystoupat. Tehdy 
ještě žádné vleky nebyly. Když potom naše lyžování skončilo, 
čekala nás kouzelná cesta zpět, na kterou jsem se vždycky ne-
smírně těšil. Udělali jsme všichni takový „vlak“. Spočíval v tom, 
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že jsme se schýlili do dřepu, seřadili těsně za sebou a vzájemně 
se drželi špičky lyží. Z „Malé hvězdy“ jsme pak jeli kolem há-
jenky jako vlak až k vodárně v parku. Dnes už do obory lyžovat 
zřejmě nejezdí nikdo. Orlické hory jsou od Opočna na dosah 
a mají lyžařské vleky.  Luboš Sluka

p ř i š l o  d o  r e d a k c e  —

v á n o č n í  p ř e k v a p e n í

Svátky jsou ze námi a vše se pomalu vrací do téhle nenormál-
ní doby. Já si z těchto posledních Vánoc odnáším jeden malý 
a nečekaný dárek. Není to nic ohromujícího, ale přesto mě ten 
skutek překvapil i potěšil.
 V pátek po Štědrém dnu se u nás měly vyvážet popelni-
ce. Byly svátky, a tak jsem ráno zůstala trochu déle v posteli. 
Zkrátka jsem zaspala. Bylo právě 8 hodin, když jsem se probu-
dila. Vzpomněla jsem si na popelnice a rychle jsem jen v noční 
košili přes kterou jsem si oblékla pouze starý kabát, vyběhla 
před dům a rychle vezla popelnice k silnici. U nás v Hradecké 
ulici na konci města jezdí popeláři většinou mezi 3/4 na 8 hod. 
a 9. hodinou. Doufala jsem, že tentokrát ještě nejeli, a že jsem 
to stihla. Za chvilku, když jsem se vracela k domu, zaslechla 
jsem zvuk nákladního auta, které se blížilo již od Čánky. Hned 
mi došlo, že to jsou popeláři, a že jsem to prošvihla. U nás se 
vždy zastavují při cestě do kopce. Nemýlila jsem se! Byli to oni 
– popeláři. A tu se stalo něco nečekaného. Auto v půli kopce 
zastavilo a najednou začalo couvat. Zůstala jsem stát a ne-
věřila vlastním očím. Zastavili až naproti našemu průjezdu, 
z auta vyskočili 2 mladíci a už vezli mé popelnice k autu, aby 
je vysypali. Vracela jsem se k silnici, jen jsem na ně zavolala, že 
jsou hodní, že se vrátili a v momentě byli pryč. Vzala jsem své 
prázdné popelnice a s pocitem štěstí a radosti jsem se vracela 
domů. V tu chvíli byl ten svět nějak hezčí. Proto bych ráda po-
děkovala posádce popelářského vozu, která mě 25. 12. 2020 
moc potěšila.
 Ráda bych všem popřála, aby takových lidí bylo mezi námi 
více. Svět by byl hned příjemnější. Jana Eliášová

v á n o c e  2 0 2 0  v  d o m o v i n c e

Je nový rok a s ním vzpomínky na Vánoce a dárečky, které 
jsme dostali. Jako první nám zaslala paní starostka dar od 
malého podniku Lemanta, která vyrábí džemy a sirupy. Moc 
jim děkujeme. Překvapení pro nás bylo o to větší, že firma 
sídlí v Kutné Hoře. Určitě jim o nás řekla opočenská rodačka, 
která tomuto podniku propůjčila svoji tvář.
 Další den za námi přišla děvčata – Zdena M., Iva V. a paní 
knihovnice Radka, aby nám za Svaz tělesně postižených 
a knihovnu v Opočně popřály klidné vánoční svátky. A s nimi 
přišel Ježíšek. Přinesl nám netradiční stromeček z kartónu 
namalovaný zeleně. Na něm viselo velké množství kouliček, 
na kterých byly vyobrazeny fotografie všech, kteří nám na-
psali a poslali přáníčka. Ať to byli zpěváci, herci i jiné cele-
brity. A těch kouliček bylo 70. To byl tedy opravdu nádherný 
dárek. Dostali jsme také knihy s věnováním od pana režiséra 
Magnuska, Kateřiny Macháčkové a paní Formáčkové. Knihy 
teď putují po Domovince a my máme skvělé čtení. Měli jsme 
radost i z obrázků od dětí z Beruškové třídy MŠ a z ozdobené 
šišky od Svazu tělesně postižených. Pod stromečkem ležela 
i CD od známých osob, jejich fotografie nebo plakáty. A co 

teprve, když jsme otevřeli velké ozdobené tašky a v nich další 
dárečky! Podivovali jsme se, že pan Kořínek je nejen výborný 
kastelán, ale i skvělý v pečení perníčků. Každý jsme dostali 
stojací kalendář, od firmy Kofola a.s. z Krnova nápoje, dárky 
z Nadace Krása pomoci a bylo toho tolik, že se nad tím vším 
tajil dech. Heidi Janků nám poslala malý betlém a každému 
z nás sama vyrobila malého andělíčka, aby nás ochraňoval. 

Obyvatelé Domovinky byli rádi, že i na ně si někdo vzpomněl  
v předvánoční době. foto: archiv Domovinky

 Nemůžeme všechny vyjmenovat od koho co bylo, protože 
seznam by to byl dlouhý. Děvčata nám pustila na CD koledy, 
které zpívala Monika Absolonová. Atmosféra byla úchvatná, 
i když krátká. Pro nás diabetiky cukroví upekla Hanka Holeč-
ková. Je na místě poděkovat všem, kteří se rozhodli nám seni-
orům udělat radost. Víme, co úsilí za vším stálo. Ještě jednou 
díky. Obyvatelé Domovinky

p r o s i n c o v á  s o u t ě ž

V prosinci jste měli za úkol poznat stopy ptáků a zvířat – 
kočku, psa, jelena, ježka, vydru, bažanta, kachnu, veverku, 
kunu, jezevce, divoké prase a zajíce. Z 28 odpovědí ale jen 4 
byly správné. 1. cenu – poukázku do Ateliéru Renata vyhrála 
paní Míla Vacková. Ze 2. ceny – láhve šampaňského – se ra-
dovala paní Jarča Bónová. 3. cenu – batůžek na záda získala 
Anička Vrbová a 4. cenu dárkovou taštičku od firmy Weleda 
obdrželi Tomkovi. Ceny vylosovala Zdena Matysová.
 Teď tedy máme zimní přestávku. Čtěte, poslouchejte rádio, 
luštěte křížovky. Protože až se jaro zeptá, ať jsme všichni při-
praveni. Svaz tělesně postižených v ČR, z.s. MO Opočno

k dy ž  s i  n á š  d ě d e č e k  b a b i č k u  b r a l

Členové spolku Senioři z Opočenska se snaží si tuto nelehkou 
dobu zpříjemnit. Posílají si mezi sebou e-mailem různé testy, 
fotografie, cestopisná videa.
Pokud potřebuje někdo pomoci, vzájemně si vycházejí vstříc 
a pomáhají si. Pomáhají členům i s registrací k očkování. 
 Pro zpříjemnění dlouhých chvil doma na únor připravil 
výbor vzpomínkovou akci Když si náš dědeček babičku bral. 
Členové a příznivci si zavzpomínají při výběru svatebních 
fotografií na tuto akci na mládí na přátele. Vybraná fota pak 
budou zpracována do pásma vzpomínkových fotografií a do-
kumentů. Poté bude vytvořena i nástěnka z těchto dokumen-
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tů, která bude vystavena začátkem února v prodejně Dárky 
Mila v Opočně, aby se historickými fotografiemi mohli potěšit 
všichni zájemci o tuto akci. Zároveň proběhne i anketa k této 
akci o zajímavé ceny. výbor spolku Senioři z Opočenska

z p r áv y  z  p o š t o u n y  u  m a X m i l i á n a

Za betlémy po Opočně
Díky vstřícnosti a podpoře celé řady chápajících přátel vzniká 
v Opočně nová tradice – výstava betlémů ve výlohách a oknech 
domů obyvatel: Za betlémy po Opočně. Součástí výstavy byla 
i anketa se slosováním, kterého se ujal režisér Tomáš Mag-
nusek. Děkujeme všem, kteří přispěli ke sváteční atmosféře 
města na přelomu roku. Zájem spoluobčanů i návštěvníků 
Opočna probudil už teď přípravy na druhý ročník, který Spo-
lek ABAKUS a Senioři z Opočenska, z.s. plánují zahájit 6. pro-
since 2021.

Vystaveno bylo více než 70 betlémů. Mezi nimi i dřevořezba Svatá 
Rodina od Ladislava Cimrmana.  foto: archiv spolku

Poštouní knížka pro rok 2021
Brožurku o tom, co všechno přichystala Poštouna U Maxmi-
liána, vydal koncem roku spolek ABAKUS. Díky sponzorům 
se dostala do celého světa, především k opočenským rodá-
kům. Její součástí jsou namluvená videopřání a vzpomínky 
v podobě QR kódů od našich příznivců (Pavla Plašila, Miloně 
Čepelky, Aloise Fišárka, Petra Ryšavého a Václava Marka, Jo-
sefa Pavlíčka, Petra Netíka a Josefa Zimovčáka). S hudebním 
vystoupením se připojili žáci ZUŠ Opočno, Police Symphony 
Orchestra, Blue Star s Jiřím Suchým, Klarinetové kvarteto 
Filharmonie Hradec Králové a Denis Behina. Knížka je vypro-
dána, chystáme však druhé vydání. Všechna zmíněná přání 
naleznete na www.prepychy.cz. A pokud máte nějaké chmury, 
tak si zadejte silvestrovské přání: postouna.cz/prani-h
 Brožurka probudila vzpomínky v opočenských rodácích 
a za jejich milá přání jim touto cestou děkujeme. Na ukázku 
si přečtěte jednu od Svatavy Olšarové, dcery primáře Marka.  
 „Při četbě Poštouní knížky jsem se vrátila do Opočna. Vše 
se mi oživilo: např. fousatý Krakonoš v pumpkách v zimě 
(Rostislav Pešek, pozn. KraJ), taťka mu říkal, že ho budou ve 
stáří bolet kolena. Nebo trafika ve zdi na rohu parku, kde je 
dnes Poštouna U Maxmiliána. Ještě coby školou povinné děti 
jsme si v ní koupily první cigarety, které jsme pak s kamarády 
vykouřili v oboře, navzdory své nekuřácké výchově. (Dodnes 
nekouřím.) U palmáku, v domě, co je dnes knihovna, jsme 
bydleli jeden rok, než byla na náměstí dokončena rekonstruk-

ce domu čp. 138. V parku a na přilehlé velké zahradě nad ob-
chodem u Hokešova papírnictví jsem se učila na maturitu. 
To byla krása! S Renatou Pavlíčkovou (Wenigrovou) jsme 
prováděly na zámku, když tam byl správcem pan Toman a za-
hradníkem pan Grulich s jezevčíkem. Těším se na vycházky 
v neoploceném parku, na dny bez koronáče a bez omezení. 
 Zdravím. Sv. 

Oběžník
Víme, že Opočenské noviny nejsou nafukovací, ale protože 
naše činnost se společně s partnery z okolních obcí, s Tělocvič-
nou jednotou Sokol Opočno a se Seniory z Opočenska slibně 
rozvíjí, jednou z možností, jak vám i v současných omezených 
podmínkách o zajímavostech a chystaných událostech pově-
dět, bude informační bulletin „OBĚŽNÍK Poštouny U Max-
miliána“, který připravujeme jak v papírové, tak v elektronické 
podobě. Držte nám prosím palce.
 Hodně štěstí a elánu v roce 2021 přeje
  Jiří Králíček, spolek ABAKUS

s p o r t  —

z d e n ě k  v a š í č e k  v  č e l e  
r y b á ř s k ý c h  ž e b ř í č k ů

 Rok 2020 byl v mnohém komplikovaný i pro sportovní 
rybáře. Žádná školení, výroční schůze, žádné konference. 
Velkého omezení se dočkala i sportovní činnost – rybářské 
závody. Jak na jaře, tak na podzim byly mnohé zrušeny. Nic 
ale nebránilo tomu, aby byl náš hospodář Zdeněk Vašíček 
úspěšný na většině závodů, které se od května do začátku říj-
na konaly. Pro rok 2020 se stal na rybářských závodech nej-
úspěšnějším závodníkem v Královéhradeckém kraji. V žeb-
říčku dosáhl nejvyššího celkového počtu bodů z pořádaných 
závodů v kraji a umístil se tak na prvním místě. V tomto žeb-
říčku bylo pro rok 2020 evidováno 711 závodníků. Z celko-
vého počtu více než čtyř tisíc závodníků v celorepublikovém 
žebříčku skončil na skvělém čtvrtém místě. 
 Zdeněk tak navázal na velice úspěšný rok 2019, kdy byl 
první v krajském žebříčku TOP 10 – vyhrál ze všech závod-
níků v roce 2019 nejvíce rybářských závodů v Královéhra-
deckém kraji. Názor, který zastává (že za úspěchy nemohou 
nejdražší pruty, žádné zázračné recepty na nástrahy atd., ale 
mnohdy štěstí, letité zkušenosti, selský rozum, zdravý úsu-
dek a dobře zvolená taktika) by si měli mnozí rybáři osvojit 
a na jejich úspěších by se to hned projevilo.
 V naší organizaci je více úspěšných rybářů, kteří se věnují 
rybářským závodům. V roce 2019 se umístil tým opočenských 
rybářů na třetím, bronzovém místě v celorepublikovém žeb-
říčku všech týmů. Je to dobře sehraná parta nadšenců, které 
rybaření a závody baví. Dělají to s nadšením, zápalem, ale 
i humorem. I proto jsou (přes své úspěchy) známí a oblíbení 
na mnoha závodech nejen v Královéhradeckém kraji. Velké 
úspěchy slavil Zdeněk Vašíček např. i v Ústeckém kraji, ke 
kterému tíhne jako k rodnému kraji svého otce.
 Na závěr bych chtěl poděkovat všem sportovním rybářům 
z opočenské organizace, kteří nás reprezentují, za jejich zá-
vodní činnost a skvělé výsledky a popřát jim do nové sezó-
ny spoustu dalších úspěchů a poražených soupeřů. A všem 
ostatním rybářům mnoho zážitků a pěkných chvil stráve-
ných na rybách. Petrův zdar!
 Pavel Marek, předseda Místní organizace 
 Českého rybářského svazu Opočno
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číslo 2/2021 vyšlo 28. 1. 2021. Tisk: GZH, s.r.o. Rozšiřuje: Město Opočno. 

Volné výtisky jsou k dostání v IC Opočno, Kupkovo nám. 247. Registrace MK ČR E 11930. 

Náklad: 1.650 výtisků.

Přidejte se
k pojišťovně
Škoda!
Jsme zdravotní pojišťovna,
která se postará o zdraví celé
vaší rodiny.

široké preventivní programy pro děti,
dospělé i seniory
příspěvky na nadstandardní zdravotní péči
a ozdravné pobyty
přes 5 000 Kč pro zdraví maminky
a novorozence
benefity a slevy u partnerských společností
(plavání a bruslení zdarma)
vše o Vašem zdraví on-line v aplikaci
Karta mého srdce
nejlepší zaměstnanecká pojišťovna roku 2020
nejen pro zaměstnance ŠKODA AUTO a. s.

Máte dotaz?
Volejte 800 209 000

Přidejte se k nám
do 31. 3. 2021

Registrace jednoduše
v pár krocích on-line na

www.pojistovnamehosrdce.cz

inzerce

inzerce

 KLINICKÁ LOGOPEDIE 
V OPOČNĚ 

 

Přijme nové pacienty 
ošetřujeme děti i dospělé 

 

tel.: 735 09 02 08                         
Nádražní 246, Opočno  

www.logopedie-opocno.cz mestoopocno



NÁSTROJE CZ, s.r.o.
Značková prodejna českých výrobců nářadí a nástrojů Dobruška
otevírací doba: Po-Pá: 7:00-12:00 / 13:00-17:00 hod. So: 8:00-11:00 hod.
Odpovědný vedoucí: Marek Frelich
Fr. Kupky 324, 518 01 Dobruška
Mobil: +420 606 086 884, www.nastrojecz.cz, dobruska@nastrojecz.cz

VÝROBA A PRODEJ VRTÁKŮ

R

Otevřeno i v sobotu!
Po-Pá otevřeno od 7:00Najdete nás i na Facebooku: 

Nástroje CZ  Prodejna Dobruška

Prodejna je v Dobrušce za kostelem v zatáčce...

Akce platí od 1.2.2021 do 28.2.2021. Fotografi e jsou ilustrační. Případné technické změny, tiskové chyby a odlišnosti ve vyobrazení jsou vyhrazeny bez upozornění. Akce platí do vyprodání zásob.

NAVŠTIVTE NÁŠ ESHOP: obchod.nastrojecz.cz

Likvidace velkoobchodních zásob, slevy jako prase!
Další desítky položek s extrémní slevou! 

Technický benzín 25l
Čistič brzd, univerzální 
odmašťovadlo převážně 
na kovové povrchy

Mazadlo 
FAB PLUS
125ml, k mazání 
a rozmrazování zámků

kouřovina skladem v rozměrech 100 až 160mm

Víčko kouřové
118mm Ni

Přepravka manipulační
15kg střední PH nestandard

Přepravky na maso a zeleninu v několika rozměrech skladem.

MIKOV rybička
kapesní zavírací
nůž 130-NZn-1 Žl. Zn

Přepravka na maso
PH plná
T25 15kg 60x40x17cm
T50 30kg 60x40x30cm

Přepravka skládací
51x34x23cm
PH mix barev nosnost 20kg

Koleno kouřové
118mm

Roura kouřová
118mm

Štětka komínová
2m drátěná

Pantofl e gumové
zimní - dámské i pánské
v široké škále velikostí skladem

Rukavice
FIREFINCH
zimní, zesílené

Růžice kouřová
118mm Cu

Zděř kouřová
118mm

Rudokit 
NT 1350/ 2kg

Lano 241 L/PP
8 mm st.(100m)
skladem od 8 do 30mm
cena za metr od 13,99Kč s DPH

Univerzální
silikonový
olej ROX

Sprej WD40
450ml - Smart Straw

Sprej WD40
100ml

Koště
průmyslové
250mm hnědé
násada dřevěná
1200mm

Lopata velká
Alu KOVO.WH
s násadou
rovnou 12908

T25 15kg 60x40x17cm
T50 30kg 60x40x30cm

Přepravka manipulační
15kg střední PH nestandard
Přepravka manipulační
15kg střední PH nestandard

98,35 Kč bez DPH
119,00 Kč s DPH

81,82 Kč bez DPH
99,00 Kč s DPH65,29 Kč bez DPH

79,00 Kč s DPH

57,02 Kč bez DPH
69,00 Kč s DPH

73,55 Kč bez DPH
89,00 Kč s DPH

73,55 Kč bez DPH
89,00 Kč s DPH

48,76 Kč bez DPH
59,00 Kč s DPH

45,45 Kč bez DPH
55,00 Kč s DPH

23,97 Kč bez DPH
29,00 Kč s DPH

13,22 Kč bez DPH
16,00 Kč s DPH

15,70 Kč bez DPH
19,00 Kč s DPH

114,88 Kč bez DPH
139,00 Kč s DPH

147,93 Kč bez DPH
179,00 Kč s DPH

1156,20 Kč bez DPH
1399,00 Kč s DPH

1073,55 Kč bez DPH
1299,00 Kč s DPH

98,35 Kč bez DPH
119,00 Kč s DPH

Přepravka skládacíPřepravka skládacíPřepravka skládací

Přepravky na maso a zeleninu v několika rozměrech skladem.

MIKOV rybička
kapesní zavíracíPřepravka na maso

průmyslové

73,55 Kč bez DPH

MIKOV rybičkaprůmyslové

73,55 Kč bez DPH

81,82 Kč bez DPH
99,00 Kč s DPH

164,46 Kč bez DPH
199,00 Kč s DPH

111,57 Kč bez DPH
135,00 Kč s DPH

222,31 Kč bez DPH
269,00 Kč s DPH

zimní, zesílenézimní, zesílené

123,14 Kč bez DPH
149,00 Kč s DPH

73,55 Kč bez DPH
89,00 Kč s DPH

inzerce
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